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  PROTOKÓŁ Nr 1/2012 

ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej, 

Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej, 

oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 6 lutego 2012 roku. 

  

Posiedzenie odbyło się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski,                             
ul. Mickiewicza 46, w godz. 9.00 – 11.00. 

W posiedzeniu wzięli udział członkowie: 

• Komisji Rewizyjnej  

- OLSZEWSKI STANISŁAW – Przewodniczący  

- KAMIŃSKI LESZEK - członek Komisji   

- NIKOŁAJUK MIKOŁAJ – członek Komisji 

- PAC BARBARA – członek Komisji 

• Komisji Bud żetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

- WYSZKOWSKI ANATOLI – Przewodniczący 

- BOROWSKI ANDRZEJ – członek Komisji 

- ŁOZOWIK PAWEŁ – członek Komisji 

- PAWLUCZUK JAN – członek Komisji 

- TYNIEWICKI ANDRZEJ – członek Komisji 

• Komisji O światy i Spraw Społecznych 

- CHILKIEWICZ JERZY – Przewodniczący 

- CAR MIKOŁAJ – członek Komisji 

- KORSZAK MARIUSZ – członek Komisji 

- MATEUSZUK MIECZYSŁAW – członek Komisji 

- SIEMIENIUK SŁAWOMIR – członek Komisji 

Ponadto w posiedzeniu wzięli udział: 

1. RAISA RAJECKA – Wójt Gminy 

2. ANATOL FILIPIUK – Zastępca Wójta Gminy 

3. NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy 

4. WALENTY GAŁUSZEWSKI – Przewodniczący Rady Gminy 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Na posiedzenie przybył JAN MORDAŃ – Przewodniczący Towarzystwa “HAJ” w Haćkach. 

Posiedzenie otworzył oraz poprowadził radny JERZY CHILKIEWICZ – Przewodniczący 
Komisji Oświaty i Spraw Społecznych, który powitał wszystkich radnych, Wójta Gminy oraz 
pozostałych  obecnych. Odczytał następujący porządek posiedzenia: 

1. Zaopiniowanie materiałów na XIV Sesję Rady Gminy zwołaną na dzień 
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10 lutego  2012 roku, tj.: 

a) Roczne sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Policji w Bielsku Podlaskim oraz 
informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego w 2011 roku. 

b) Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim 
za 2011 rok. 

c) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 
uprawniającego do korzystania z bezpłatnej pomocy w formie dożywiania oraz określenia 
warunków odpłatności za pomoc w formie posiłków zgodnie z wieloletnim programem 
“Pomoc państwa w zakresie dożywiania”. 

d) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Gminy Bielsk Podlaski na lata 2012 – 2019. 

e) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok. 
f) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki 
określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin. 

g) Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Bielsk Podlaski  w 2011 roku. 

h) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny udziału 
nieruchomości od osób fizycznych. 

2. Informacja o działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Bielsku Podlaskim za 2011 rok.  

3. Sprawy bieżące. 
 
Do pkt 1a)   

 “Roczne sprawozdanie z działalności oraz informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa 
publicznego w 2011 roku”, stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu.  Wójt Gminy RAISA RAJECKA 
poinformowała, że na najbliższą sesję Rady Gminy został zaproszony Komendant Powiatowy 
Policji w Bielsku Podlaskim. Zwróciła się do radnych o przygotowanie ewentualnych pytań do 
Komendanta. W trakcie posiedzenia radni zwrócili uwagę  na udzielaną przez samorządy pomoc 
finansową na zakup paliwa do radiowozów i poddali w wątpliwość zasadność takich wpłat. 
Mówiono też o potwierdzaniu obecności alkoholu we krwi kierowców oraz zatrzymywaniu prawa 
jazdy w przypadku braku takiego potwierdzenia. 

Innych  pytań i uwag nie zgłoszono.  

 

Do pkt 1b) 

Sprawozdanie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim za 2011 rok 
oraz wniosek o jego przyjęcie, stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. Wójt Gminy RAISA 
RAJECKA poinformowała, że sprawozdanie zostanie przedstawione na najbliższej sesji Rady 
Gminy przez BARBARĘ CAR – Kierownika GOPS.  

 Pytań i uwag nie zgłoszono, a sprawozdanie radni zaopiniowali pozytywnie.  

Do pkt 1c) 

Wniosek Wójta Gminy dotyczący podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 
do korzystania z bezpłatnej pomocy w formie dożywiania oraz określenia warunków odpłatności za 
pomoc w formie posiłków zgodnie z wieloletnim programem “Pomoc państwa w zakresie 
dożywiania”, stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu. Radny JERZY CHILKIEWICZ odczytał 
wniosek w tej sprawie. RAISA RAJECKA dodała, że w projekcie uchwały wszystkie proponowane 
postanowienia zostały czytelnie przedstawione.  

 Pytań i uwag nie zgłoszono, a projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie.   

Do pkt 1d i 1 e) 

Wniosek Wójta Gminy dotyczący wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 
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Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2012-2019, stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu.  

Wniosek Wójta Gminy dotyczący wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2012 rok, 
stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. 

Oba wnioski łącznie omówiła NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy. 
Powiedziała, że przed posiedzeniem komisji radni otrzymali poprawiony projekt uchwały (omówiła 
poprawkę), a następnie kolejno przedstawiła propozycje zmian w WPF i budżecie gminy. Więcej 
informacji przekazała m.in. na temat wydatków na zadanie “Rozbudowa Ośrodka Kultury Lokalnej 
we wsi Proniewicze” (dokończenie ogrodzenia placu) oraz o przeznaczeniu 10.000 zł na  wypłatę 
wynagrodzeń dla trenera drużyny piłki nożnej w Pilikach, o czym była mowa na jednym z 
posiedzeń komisji w 2011 roku.  

 Pytań i uwag nie zgłoszono, a projekty obu uchwał zaopiniowano pozytywnie. 

 

Do pkt 1f) 

Wniosek Wójta Gminy dotyczący określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym 
tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin, stanowi Załącznik 
Nr 7 do protokołu. Radny JERZY CHILKIEWICZ odczytał treść wniosku i stwierdził, że Karta 
Nauczyciela przewiduje wiele przywilejów dla nauczycieli, a radny ANDRZEJ BOROWSKI dodał, 
że jest to najbardziej uprzywilejowana grupa zawodowa.  

Innych pytań i uwag nie zgłoszono, a projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie.  

Do pkt 1g) 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Bielsk Podlaski, stanowi Załącznik 
Nr 8 do protokołu. Treść pisma Wójta Gminy w tej sprawie odczytał radny JERZY 
CHILKIEWICZ. Radni dyskutowali na temat wysokości wynagrodzeń nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego, poziomie nauczania dzieci oraz wysokości 
subwencji oświatowej w odniesieniu do potrzeb. Mówiono o liczebności uczniów w klasach w 
kontekście wysokości subwencji, która mogłaby zabezpieczyć wszystkie potrzeby. Wójt Gminy 
RAISA RAJECKA mówiąc o wysokich kosztach utrzymania szkół, poinformowała, że z 
przedłożonego sprawozdania wynika, że nauczycielom stażystom, kontraktowym oraz 
dyplomowanym należy wypłacić jednorazowo dodatki uzupełniające. Objaśnienia do sprawozdania, 
które radni otrzymali przed posiedzeniem komisji, szczegółowo przedstawiają zasady wypłaty 
dodatku, ich wysokość oraz ogólne koszty, jakie Gmina ponosi z tego tytułu.  

Uwag nie zgłoszono. 

Do pkt 1h) 

 Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
nieodpłatne przejęcie nieruchomości od osób fizycznych na rzecz Gminy Bielsk Podlaski, stanowi 
Załącznik Nr 9 do protokołu. Wniosek omówiła Wójt Gminy RAISA RAJECKA. Zwróciła uwagę  
na załączoną do wniosku mapkę. Poinformowała, że przejęcie nieruchomości na rzecz gminy 
będzie nieodpłatne, a na jedną z dróg można będzie już zawierać akty notarialne. W budżecie jest 
30 tys. zł na sporządzenie dokumentacji. 

 Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie. 

Do pkt 2) 

 Informacja o działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 
Bielsku Podlaskim za 2011 rok, stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu. Informację odczytał radny 
JERZY CHILKIEWICZ, a następnie zachęcił do dyskusji.  

Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI zwrócił uwagę na to, że dochody ze 
sprzedaży alkoholu zasilają budżet państwa. Do Gminy wpływają jedynie opłaty za korzystanie z 
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zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. Stwierdził, że jest to niesprawiedliwe, ponieważ, 
zdaniem Przewodniczącego, dochody ze sprzedaży alkoholu powinny w części trafiać do budżetu 
samorządów. Gminna Komisja dysponowała w roku 2011 kwotą w wysokości 81.500 zł, pieniądze 
są wydawane na realizację programu profilaktyki, ktoś czerpie zyski ze sprzedaży alkoholu, ale 
samorządy udziału w tym zysku nie mają, a są obciążone dodatkowymi obowiązkami.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy ANDRZEJ BOROWSKI stwierdził, że z czasem ktoś może 
wpaść na pomysł, żeby samorządy obciążyć kosztami leczenia alkoholików. Wójt Gminy RAISA 
RAJECKA wyjaśniła, że z peiniędzy, jakimi dysponuje GKRPA nie pokrywa się kosztów leczenia.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że większość programów profilaktycznych jest 
realizowana w szkołach. Stwierdziła, że profilaktyka w tym zakresie powinna być wcześnie 
prowadzona, żeby ustrzec dzieci i młodzież przed alkoholem, papierosami i narkomanią. 

 Innych uwag nie zgłoszono, a sprawozdanie zostało zaopiniowane pozytywnie. 

  Do pkt. 3) 

Wyciąg z protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjne, Komisji Budżetu, Gospodarki 
Komunalnej i Przestrzennej oraz Komisji Oświaty i Spraw społecznych rady Gminy Bielsk podlaski 

w dniu 10 lutego 2012 r. 

“W sprawach różnych omówiono następujące zagadnienia: 

a) Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK przekazał aktualne informacje dotyczące 
trwającej procedury sprzedaży nieruchomości we wsi Piliki, na której znajduje się budynek 
byłej świetlicy wiejskiej. Podał koszt wyceny (46.640 zł), przypomniał, że cenę podniesiono 
do kwoty 86.250 zł (do pierwszego przetargu z kosztami). Przetarg nie doszedł do skutku, 
więc cena została obniżona do kwoty 79.900 zł. (do drugiego przetargu). ANATOL 
FILIPIUK zwrócił się do radnych o podjęcie decyzji co do dalszego postępowania, 
ponieważ szacunek ważny jest tylko do maja 2012 roku. Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
ANDRZEJ BOROWSKI powiedział, że  lokal w Pilikach najbardziej nadaje się do 
prowadzenia jakiejś działalności gospodarczej, natomiast nie budzi zainteresowania jako 
lokal mieszkalny. Radny STANISŁAW OLSZEWSKI  zaproponował obniżenie ceny do 
55.000 złotych. Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI przyznał, że 
nie jest to cena wysoka i wniósł o jej zaakceptowanie. Dodała, że po obniżeniu może będzie 
większe zainteresowanie zakupem nieruchomości. W głosowaniu jawnym członkowie 
Komisji jednogłośnie uzgodnili obniżenie do przetargu ceny nieruchomości w Pilikach do 
kwoty 55.000 zł brutto. “ 

b) Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych – JERZY CHILKIEWICZ odczytał  
skierowane do Przewodniczącego Rady Gminy pismo Przewodniczącego Towarzystwa 
“HAJ” w Haćkach – JANA MORDANIA, w którym prosi o rozpatrzenie na najbliższym 
posiedzeniu Komisji Rady Gminy wystąpienia złożonego przez Pana JANA MORDANIA  
na Sesji Rady Gminy w dniu 28 grudnia 2011 roku. Po odczytaniu treści pisma Pani Wójt 
RAISA RAJECKA  zapytała radnych, czy oczekują z jej strony dodatkowych wyjaśnień 
ponad te, które przekazała radnym na Sesji po złożeniu do protokołu wystąpienia 
Przewodniczącego Towarzystwa “HAJ”. Przypomniała, że chodzi o zawarte w 
przygotowanym przez Jana Mordania materiale rozbieżności ze stanem faktycznym co do 
m.in. ilości wsi na terenie gminy, środków pozyskanych do budżetu gminy z Unii 
Europejskiej oraz porównań liczbowych dotyczących wydatków budżetowych Gminy 
Bielsk Podlaski oraz innych samorządów. Przytoczyła kilka rzeczywistych liczb, 
odbiegających znacznie od wartości przytoczonych przez Jana Mordania. Pani Wójt 
zwróciła się do Przewodniczącego Towarzystwa “HAJ” o przygotowywanie w przyszłości 
rzetelnych materiałów i nie przekazywanie mieszkańcom błędnych informacji. Dodała 
również z przykrością, że w ostatnim czasie w różnych instytucjach pojawiają się składane 
przez Pana Jana Mordania różne pisma dotyczące działalności Urzędu Gminy, czy też Rady 
Gminy.  W związku z tym, że JAN MORDAŃ zgłosił się do zabrania głosu, prowadzący 
posiedzenie radny JERZY CHILKIEWICZ zwrócił się do radnych z pytaniem, czy chcą 
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wysłuchać Przewodniczącego Towarzystwa “HAJ”. W tej sprawie zostało przeprowadzone 
głosowanie jawne. Większością głosów radni nie zgodzili się na udzielenie głosu Panu 
Janowi Mordaniowi  (3 głosy “za” udzieleniem głosu, 10 głosów “przeciw”, 2 głosy 
“wstrzymujące się”). JAN MORDAŃ złożył na piśmie do protokołu swoje wystąpienie, po 
czym opuścił salę. 

c) Radny JERZY CHILKIEWICZ odczytał doręczone radnym pismo informujące o obowiązku 
złożenia oświadczenia majątkowego za 2011 rok. Przewodniczący Rady Gminy WALENTY 
GAŁUSZEWSKI zaapelował o nieodkładanie tej czynności, a termin składania oświadczeń 
mija z końcem kwietnia 2012 r.  

d) Wiceprzewodniczący Rady Gminy ANDRZEJ BOROWSKI zgłosił, że mieszkańcy 
Hryniewicz Dużych skarżą się na działalność Sołtysa tego Sołectwa, mianowicie oburzeni 
są faktem wezwania przez Sołtysa Policji podczas, gdy w świetlicy wiejskiej dzieci grały w 
tenisa stołowego. Zapytał o procedurę odwołania Sołtysa i zwołania zebrania wiejskiego w 
tej sprawie. Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że procedurę można uruchomić na 
pisemny wniosek  mieszkańców. Dodała, że sołtysów wybierają mieszkańcy na zebraniu 
wiejskim, jednak frekwencja podczas wyborów jest niewielka. Dochodzi wówczas do takich 
sytuacji, że Sołtys wybrany przez kilku obecnych na zebraniu mieszkańców nie spełnia 
oczekiwań pozostałych nie uczestniczących w wyborach. 

e) Na prośbę radnego JERZEGO CHILKIEWICZA, Pani Wójt  poinformowała o terminach 
składania wniosków o zwrot podatku akcyzowego oraz konieczności korzystania z nowych 
formularzy.  

f) Radni interesowali się przeznaczeniem sprzedanego niedawno budynku byłej Szkoły 
Podstawowej w Chrabołach.  

g) Radny LESZEK KAMIŃSKI zgłosił potrzebę  budowy drogi Grabowiec – Skrzypki Duże. 
Uzasadniając swój wniosek powiedział, że łączy ona drogi: krajową i powiatową, jest 
wykorzystywana dla ruchu krajowego i jako objazd od Grabowca przez Bolesty. Jest to 
dogodny szlak komunikacyjny, ułatwiający mieszkańcom dojazd do ośrodka zdrowia w 
Łubinie Kościelnym. Realizacja inwestycji podniesie wartość nieruchomości i zwiększy 
osadnictwo  ludności na tym terenie,  potencjalni inwestorzy szukają połączeń do takich 
miejscowości, a jazda po jamach odstrasza. Radny podkreślił, że jest to droga ważna dla 
Gminy. Prosząc o ujęcie inwestycji w budżecie gminy powiedział, że wieś nie oczekuje 
dużo od gminy, chce tylko dogodnego dojazdu. Wójt Gminy RAISA RAJECKA  
przypomniała, że budżet gminy na bieżący rok został uchwalony, ale ujęcie inwestycji w 
kolejnych latach może być rozważane. Poinformowała, że następny rok rozstrzygnie temat 
wiatraków, jakie mają się pojawić. Inwestor ma w planie utwardzenie tej drogi. Trwają 
rozmowy z mieszkańcami, ale szczegóły nie są znane. Jeśli inwestor zgłosi się, wówczas 
będzie prowadzona z nim rozmowa o infrastrukturze. Powiedziała, że wskazana przez 
radnego droga cały czas jest brana pod uwagę, ale trzeba poczekać na rozstrzygnięcie 
tematu wiatraków. 

h) Radna BARBARA PAC zgłosiła potrzebę uporządkowania dojazdu do kolonistów 
zamieszkałych między Skrzypkami i Truskami pod adresem - Truski 58. Wyjaśniła, że w 
ciągu roku droga jest przejezdna tylko przez okres 2 – 3 miesięcy, gdy jest sucho. W tym 
miejscu należałoby nawieźć żwir.  

i) Wójt Gminy RAISA RAJECKA odczytała radnym tekst wystąpienia, złożonego przez 
JANA MORDANIA przed wyjściem z sali, w którym odnosi się do uwag przekazanych 
przez niego na sesji w dniu 28 grudnia 2011 roku.  Radni podtrzymali  swoją, wcześniej  
przegłosowaną decyzję, żeby na posiedzeniu komisji nie zajmować się tym tematem.   
Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI zwrócił jedynie uwagę na 
konieczność terminowego udzielania odpowiedzi na pisma.  

j) Radny MIKOŁAJ CAR zgłosił potrzebę odkrzaczenia boiska w Knorydach. W tym celu 
zwrócił się o wydanie zezwolenia na wycięcie krzewów. Ponieważ w tym miejscu przebiega 
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linia oświetleniowa, może to zrobić Zakład Energetyczny, a mniejsze krzaki usuną sami 
mieszkańcy wsi. Wójt Gminy RAISA RAJECKA zaakceptowała pomysł i powiedziała, że 
wniosek w sprawie wycięcia trzeba złożyć w Referacie Rolnictwa i Gospodarki 
Przestrzennej. 

k) Radni wymienili się uwagami co do funkcjonowania oświetlenia ulicznego (czas 
oświetlenia, awarie), a radny JAN PAWLUCZUK poruszył temat komunikacji MPK do 
Widowa. Radny ANDRZEJ TYNIEWICKI oraz radna BARBARA PAC zgłosili potrzebę 
wyposażenia świetlicy wiejskiej w Pilipkach w stoły. Pani Wójt zapewniła, że stoły zostaną 
zakupione i podzielone na świetlice ze szczególnym uwzględnieniem tych, które 
rzeczywiście są wykorzystywane.    

l) Pani Wójt poinformowała, że kierownictwo zakładów IKEA raz na kwartał będzie 
organizowało tzw. “dzień otwarty”, podczas którego można będzie zwiedzić zakład. 
Zachęciła do skorzystania z tej oferty, bo taka wizyta może rozwiać niektóre wątpliwości 
związane z funkcjonowaniem firmy.  

 

Innych spraw nie zgłoszono. 

Protokół zakończono i podpisano.  

 

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

Przewodniczący posiedzenia: 

Jerzy Chilkiewicz 

(Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw 
Społecznych) 

      

Członkowie Komisji Rewizyjnej: 

1. OLSZEWSKI Stanisław 

(Przewodniczący) 

 

....................................... 

2. KAMIŃSKI Leszek ....................................... 

3. NIKOŁAJUK Mikołaj ....................................... 

4. PAC Barbara ....................................... 

      

Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki  

Komunalnej i Przestrzennej 

1. WYSZKOWSKI Anatoli 

(Przewodniczący) 

 

...................................... 

2.  BOROWSKI Andrzej ....................................... 

3.  ŁOZOWIK Paweł ...................................... 

4.  PAWLUCZUK Jan ....................................... 

5. TYNIEWICKI Andrzej ....................................... 
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Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

 

1. CAR Mikołaj ................................... 

2. KORSZAK Mariusz ................................... 

3. MATEUSZUK Mieczysław ................................... 

 

4. SIEMIENIUK Sławomir ................................... 

 


